
 
     Seniorrådet                                           Beslutningsprotokol nr. 8   
 
________________________________________________________________________________  
 
Dato: 17.08.17  Kl: 11.00    Sted: Kombilokale A,  

           Seniorhuset I.P.Schmidt  
 
________________________________________________________________________________  
 
Deltagere:      Seniorrådet, Mona Nederby Larsen og Janni Sadolin Hougaard 
 
 
Fraværende:  Ingen 
 
________________________________________________________________________________  
 
 

                                                            DAGSORDEN 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status P-Avisen 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Drøftelse af, hvilke punkter Seniorrådet ønsker at drøfte på 2. dialogmøde mellem Social- og 

Omsorgsudvalget og Seniorrådet den 21. august kl. 13.00 på Hybyhus, Lundingsvej 17.  

6. Sager til Social- og Omsorgsudvalget v/Mona:  

1. Eventuel præcisering af retningslinjerne for godkendelse af støtteberettigede 

pensionistforeninger  

2. Ansøgning om godkendelse som pensionistklub – Fredericia Bridgeklub  

3. Orienteringssag – Tilsynsbesøg – Styrelsen for Patientsikkerhed  

4. Temadrøftelse – demensindsatser i Pleje og Omsorg  

5. Orientering – indgåelse af kontrakt – indkøbsordning til visiterede borgere  

6. Procedure for fastsættelse af pris på aktivitetskort – kommunale aktivitetscentre  

7. Henvendelse om fastansættelse af ny pris på aktivitetskort – de kommunale 

aktivitetscentre  

7. Venteliste til sagsbehandling af praktisk bistand og plejebolig 

8. Venteliste til pleje- og dagcentre 

1. Orientering v/ Jan Kargo 

9. Senere indkomne sager 

10. Eventuelt 



 
 

REFERAT 
 
 
Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 
 
Punkt 2. Godkendelse af referat 
Godkendt 
 
 
Punkt 3. Status P-Avisen 

Flemming har møde med ProPrint i eftermiddag, hvor de snakker om de sidste detaljer til det næste 

nummer.  

 

Næste nummer kommer til uddeling den 29. – 30. august og bliver på 48 sider.  

 

Ny distributør er ved at blive fundet. 

 

Punkt 4. Nyt fra Rådets medlemmer 

Demensmesse og tur til Filsø og Blåvand for Brugerråd og Seniorråd er begge den 19. september. 

Det er meget beklageligt, men der er ikke så meget at gøre ved det. 

 

Tilmelding – Tur til Filsø og Blåvand for brugerrådene samt Seniorrådet tirsdag den 19. september: 

Hele Seniorrådet minus Aksel deltager. Grethe er tilmeldt gennem brugerrådet på Øster Elkjær. 

Janni sørger for tilmelding. 

 

Tilmelding – Fælles møde for Brugerråd, Seniorråd og Social- og Omsorgsudvalget den 11. oktober 

på Tavlhøj: Hele Seniorrådet deltager. Janni sørger for tilmelding. 

 

Tilmelding – Regionsældrerådets Stormøde den 3. oktober, Vendersgade 4, Fredericia: 

Tilmeldinger til Janni på næste Seniorrådsmøde. 

 

Tilmelding - Ældrepolitisk konference – Et sundt liv som ældre den 24. oktober i Vingstedcentret: 

Tilmelding til Janni med angivelse af valg af seminar inden den 24. august. 

 



Jytte spurgte til, hvordan det gik med tilbagemeldinger fra plejecentrene vedr. afdækning af 

samarbejdsrelationer med pårørende og brugere. Mona fortalte, at hun har fået en del 

tilbagemeldinger, men mangler lige et par stykker. Når de sidste kommer, får Seniorrådet en samlet 

tilbagemelding. 

 

Punkt 5. Drøftelse af, hvilke punkter Seniorrådet ønsker at drøfte på 2. dialogmøde mellem 

Social- og Omsorgsudvalget og Seniorrådet den 21. august kl. 13.00 på Hybyhus, Lundingsvej 

17.  

 

Følgende punkter ønskes drøftet med Social- og Omsorgsudvalget: 

• Ønske om etablering af 7-10 ekstra plejecentrepladser samt midler til drift af pladserne 

• Ekstra aftenvagter på plejecentrene 

• Betaling af afgift på den ene af de 2 busser (Romeo og Julie), så de også kan bruges til 

kørsel med ikke visiterede borgere 

• Bevilling af ekstra tilskud på kr. 150.000 til køkkenet på Tavlhøj 

• Tilbygning på Øster Elkjær til brugerrådets aktiviteter 

• Forsikring af frivillige 

• Bevilling af tillægsbevillingen til en ekstra visitator til Visitationen  

• Mængderegulering af fritvalgsrammen. Påmindelse om, at Byrådet har lovet at finde penge, 

hvis rammen ikke længere holder 

• Tilsagn om tilskud til Pensionistavisen i 2018 og 2019. 

 

Punkt 6. Sager til Social- og Omsorgsudvalget v/Mona:  

Punkt 6.1 Eventuel præcisering af retningslinjerne for godkendelse af støtteberettigede 

pensionistforeninger  

Mona orienterede og Seniorrådet følger indstillingen. 

 

Punkt 6.2 Ansøgning om godkendelse som pensionistklub – Fredericia Bridgeklub  

Mona orienterede og Seniorrådet følger indstillingen. 

 

Punkt 6.3 Orienteringssag – Tilsynsbesøg – Styrelsen for Patientsikkerhed  

Mona orienterede og Seniorrådet følger indstillingen. 

 

 



Punkt 6.4 Temadrøftelse – demensindsatser i Pleje og Omsorg  

Mona orienterede og Seniorrådet tog sagen til efterretning. 

 

Punkt 6.5 Orientering – indgåelse af kontrakt – indkøbsordning til visiterede borgere  

Mona orienterede og Seniorrådet følger indstillingen. 

 

Punkt 6.6 Procedure for fastsættelse af pris på aktivitetskort – kommunale aktivitetscentre  

Mona orienterede og Seniorrådet følger indstillingen. 

 

Punkt 6.7 Henvendelse om fastansættelse af ny pris på aktivitetskort – de kommunale 

aktivitetscentre  

Mona orienterede og Seniorrådet følger indstillingen, 

 

Punkt 7. Venteliste til sagsbehandling af praktisk bistand og plejebolig 

Som opfølgning på den sag, som har været i avisen vedr. meget lang venteliste til sagsbehandling af 

praktisk bistand og plejebolig, er det aftalt, at Social- og Omsorgsudvalget følger ventelisten tæt via 

en status hver 14. dag. Seniorrådet får status på det månedlige Seniorrådsmøde.  

 

Generelt bliver akutte sager selvfølgelig altid prioriteret højst.  

 

Den 1/8 er der startet 2 nye visitatorer. Derudover har man for at nedbringe ventelisten lavet aftale 

med en pensioneret visitator om, at hun kommer tilbage 3 dage om ugen i 7 uger indtil videre. Man 

har bevilliget overarbejde til alle dem, som ønsker det og udskudt implementeringen af fællessprog 

3 til foråret. Yderligere er der ved at blive behandlet en ekstrabevilling af 1 ekstra visitator, som 

formentlig kan starte 1/11. 

 

Punkt 8. Venteliste til pleje- og dagcentre 

Punkt 8.1 Orientering v/ Jan Kargo 

Ventelisten blev gennemgået. Der er ikke de store ændringer siden sidst. 

 

Punkt 9. Senere indkomne sager 

Ingen 

 

 



Punkt 10. Eventuelt 

Aksel spurgte til arbejdet i Seniorrådets arbejdsgruppe vedr. tilsyn og fik forklaret, hvordan det har 

fungeret indtil nu. 


